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پیام مدیرعامل بانک توسعه تعاون 
بمناسبت هفته وحدت و سالروز میلاد 

رسول اکرم)ص(
مدیرعامل بانک توســعه تعاون بمناســبت هفته 
وحدت و سالروز میلاد رســول اکرم پیام تبریکی 

صادر کرد که به شرح زیر است.
ماه فرو ماند از جمال محمد

  سرو نباشد به اعتدال محمد
نقطه عطف ســیر آفرینش، میلاد مردی است که 
خلقت عالمین از برکت وجود اوســت و آفریدگان 
جمله طفیل وجود و هســتی اویند. او شمع جمع 
آفرینش و نقطــه کمال تمامت نیکی ها و خیراتی 
اســت که در روح الهی آدمی قابلیت تبلور و تجلی 

دارد.
در ایــن ایام که به برکت میلاد سراســر فیض آن 
رسول اعظم و هفته وحدت، جهان اسلام بر محور 
تعالیم وحیانی او به حبل متین کتاب آسمانی قرآن 
تمســک می جوید، ضمن تبریک و گرامیداشــت 
فرخنده میلاد حضرت محمــد مصطفی)صلی الله 
علیه و آله و سلم( از پروردگار بزرگ می خواهم که 
شفاعت آن روح معظم و نبی مکرم را در همه امور 
معنوی و مادی مســلمین در سراسر جهان اسلام 
جاری و ســاری نموده و زندگی فردی و اجتماعی 
ما را در همه ابعاد اقتصادی، فرهنگی، سیاسی و... 

سایه ای از سیره و مکارم ایشان مقدر فرماید.

 خانه تاریخی »نبوی« 
با مشارکت بانک آینده مرمت شد

بانک آینده در راستای حمایت و حفظ گنجینه های 
تاریخی و فرهنگی کشــور، در بازســازی و مرمت 

خانه تاریخی »نبوی«، مشارکت کرد.
خانــه تاریخی نبــوی قزوین با حضور اســتاندار، 
و  دســتی  صنایــع  میراث فرهنگــی،  مدیــرکل 
گردشگردی استان قزوین و جمعی دیگر از مقامات 
این اســتان و هم چنین رئیس حــوزه بانک آینده 
در اســتان  قزوین -به عنوان نماینده بانک- افتتاح 
شد.در این مراسم از مشارکت فعال بانک آینده در 
بازسازی این بنای ارزشــمند تاریخی و تلاش این 
بانک در اشــتغال آفرینی در استان قزوین در قالب 
تســهیلات تبصره 18 قانون بودجه ســال 1400 
قدردانی به عمل آمد.شایان ذکر است؛ خانه تاریخی 
نبوی، متعلــق به دوره قاجاریه با مســاحت 600 
مترمربع و با کاربری 8 واحد اقامتی، طی سال های 
1399- 1402 مرمت و در راستای توسعه صنعت 

گردشگری در استان قزوین  افتتاح گردید.

 پیام مدیرعامل بانك صنعت و معدن
به مناسبت سالروز تأسیس این بانك

مدیرعامل بانک صنعت و معدن به مناســبت هفتم 
مهرماه سالروز تأسیس این بانک پیامي صادر کرد.

در متن پیام علی خورســندیان آمده است: هفتم 
مهرماه، سالروز تأســیس بانک پرافتخار صنعت و 
معدن را گرامی می داریم، بانکی که با ســاختاری 
چابک و کارآمــد و با ارزش آفرینی مســتمر می 
کوشــد تا با تامین مالی پایدار صنایع صادرات گرا، 
دانش بنیان و فناور و با استقرار بانکداري دیجیتال 
و شــرکتی و ارتقاي فرهنگ ســازماني و بهره وري 
نیروي انســاني در جهت حداکثرســازی رضایت 
ذینفعان خود گام بــردارد. این بانک خود را ملزم 
به مشــارکت در پروژه های زیربنایی و توسعه ای 
به خصوص در مناطق کمتر توســعه یافته کشــور 
می داند و در راستای این مسؤلیت اجتماعی خود 
در طرح های مختلف نیروگاهی، آب شیرین کن و 
انتقال آب، صنایع فلزی و فولاد، صنایع ساختمانی 
و خودروســازی، صنایع نفت و گاز، پتروشــیمی و 
صنایع شــیمیایی، هواپیمایی و راه آهن و بسیاری 
از پروژه های عظیم دیگر که نیاز به مبالغ سرمایه 
گذاری کلانی دارند، حضوری مؤثر و مستمر داشته 
اســت. بانک صنعت و معدن تنها در سال گذشته 
530 هزار میلیــارد ریال به بخش صنعت و معدن 
کشور تسهیلات و اعتبارات پرداخت نموده و بیش 
از 7 هزار شغل ایجاد کرده تا در این برهه نیز بتواند 
وظیفه خطیر پشتیبانی و حمایت از بخش تولید و 
اشتغال کشــور را به انجام برساند و تولیدکنندگان 
و کارآفرینان کشور بتوانند از موانع و محدودیتهای 

تحریم های ظالمانه عبور نمایند.

برگزاری پاویون سازمان صنایع کوچک 
و شهرک های صنعتی 

پاویــون ســازمان صنایع کوچک و شــهرک های 
صنعتی ایران در نمایشــگاه تخصصی سنگ ورونا 

ایتالیا 2023 برگزار شد.
به گزارش روابط عمومی ســازمان صنایع کوچک 
و شــهرک های صنعتی ایران، نمایشــگاه ســنگ 
ورونا از چهارم تا هفتم مهر 1402 در شــهر ورونا 
کشور ایتالیا برگزار شد. این نمایشگاه از مهمترین 
رویدادهــای مرتبط با صنعت ســنگ های طبیعی 
در دنیاســت  و کل زنجیــره تامیــن و تولیــد، از 
مــواد خام اولیه گرفته تا محصــولات نیمه تمام و 
محصولات آماده این صنعت، ماشین آلات پردازش 
و فناوری های کاربردی ســنگ هــای طبیعی در 
معمــاری و طراحی ها را به شــکلی جامع و کامل 
ارائه می کند. هدف از برپایی پاویون سازمان صنایع 
کوچک و شهرک های صنعتی ایران ارایه دستاوردها 
و توانمندی های کشــور، معرفی واحد های صنعتی 
و جذب ســرمایه گذاران خارجی جهت مشارکت 
در پــروژه هــای تولیدی-صنعتــی در کشــور، 
همچنین شناســایی تولید کنندگان، شرکت های 
مالــی، بیمــه ای، امــور گمرکی و ... در کشــور 
 ایتالیــا جهت افزایش صــادرات محصولات ایرانی 

بوده است.

گزارشاخبـــار

شهردار تهران گفت: طبق تفاهم نامه صورت گرفته با وزیر 
صمت، در هفته جاری قســمت اول قرارداد برای 10هزار 

تاکسی برقی عملیاتی می شود.
به گزارش سیاست روز؛ علیرضا زاکانی روز شنبه در حاشیه 
بهره برداری از طرح نوسازی و بازسازی ناوگان حمل و نقل 
عمومی شهر تهران در قالب هفتاد و چهارمین پویش امید 
و افتخار در پاســخ به سوال سیاست روز در خصوص ورود 
تاکســی های برقی به ناوگان تاکسیرانی گفت: طبق تفاهم 
نامه صورت گرفته با وزیر صمت در هفته جاری قســمت 

اول قرارداد برای 10هزار تاکسی برقی عملیاتی می شود.
شهردار تهران با اشاره به انعقاد قرارداد برای ورود اتوبوس ها 
و مینی بوس هــای جدید به نــاوگان حمل ونقل گفت: با 
توجه به تلاش های انجام شده، برای ورود سه هزار دستگاه 
اتوبوس جدید بــه ناوگان حمل و نقــل عمومی پایتخت 
قرارداد بســته شده اســت که از این تعداد دستگاه، 500 
دســتگاه مینی بوس اســت. وی ادامه داد: در این دوره از 
مدیریت شهری تاکنون 667 دستگاه اتوبوس و مینی بوس 
نیز نوسازی شده  که عمده این دستگاه ها اتوبوس است. از 
667 اتوبوس و مینی بوس اشاره شده؛ 237 دستگاه مربوط 
به 6 ماهه ابتدای ســال 1402 است و این روند نوسازی و 

بازسازی در 6 ماهه دوم امسال ادامه خواهد داشت.
زاکانی با اشــاره بــه فعالیت یــک خط بازســازی برای 
اتوبوس ها، اظهار داشــت: 150 دستگاه اتوبوس در 6 ماهه 

ابتدای سال جاری بازسازی شده است و این میزان تا پایان 
سال افزایش می یابد.

شــهردار تهران خاطرنشــان کرد: همچنین از ســه هزار 
دستگاه اشاره شده، هزار دســتگاه اتوبوس برقی است که 

ماه آینده 50 دستگاه آن به خطوط اتوبوسرانی وارد خواهد 
شد و بنا داریم در یک زمان بندی مشخص کم کم از بخش 
دیزلی و ســوخت های فسیلی به سمت اتوبوس های برقی 

گام برداریم.
زاکانی به ورود اتوبوس های ســه کابین )متروباس( اشاره 
کرد و گفت: چهار دســتگاه از این اتوبوس ها در گذشــته 
فعال بودند امــا به دلایلی در مدیریــت دوره پنجم مورد 
اســتفاده قرار نگرفتند و در این دوره از مدیریت شهری 2 
دســتگاه از این اتوبوس ها را نوسازی و وارد چرخه حمل و 
نقل کردیم و 2 دســتگاه دیگر نیز وارد چرخه حمل ونقل 
خواهند شــد. وی از ورود 100 دستگاه اتوبوس سه کابین 
بــه چرخــه حمل ونقل عمومی شــهر تهران خبــر داد و 
گفت: در همین ارتباط با یکی از شــرکت های داخلی که 
با یک مجموعه خارجی مرتبط اســت، تفاهم نامه ای امضا 
شــده و این اتوبوس ها نیــز وارد چرخه حمل ونقل خواهد 
شد.شــهردار تهران با اشــاره به اینکــه اتوبوس های قبلی 
یورو 5 نبودند اما اتوبوس های جدید با اســتانداردها وارد 
چرخه حمل و نقل خواهد شــد، افزود: همه اتوبوس ها در 
فرایند پلاک گذاری است و بنا داریم هر ماه تعدادی از این 

اتوبوس ها وارد چرخه حمل ونقل و خدمت رسانی شود.
زاکانی درباره خطوط فعالیت اتوبوس های برقی در پایتخت 
گفــت: این اتوبوس ها در محور خیابــان جمهوری به کار 

گرفته خواهد شد.

شهردار تهران در پاسخ به سیاست روز: 

قرارداد10هزارتاکسیبرقیعملیاتیمیشود

در حالــی وزارت صمت با گردن نگرفتن ســامانه یکپارچه خودرو در حال تکرار 
تجربه شکست خورده برای حذف رانت در بازار خودرو است که خودروسازان هم 
با کاهش عرضه خودرو به بازار و تاخیر در تحویل خودروهای ثبت نامی، در حال 

ایجاد اختلال در بازار هستند.
به گزارش تســنیم، خردادماه امســال بود که وقتی علی آبادی تریبون مجلس 
شــورای اســلامی را برای رأی اعتماد روشن کرد از همان ابتدا صنعت خودرو را 
نشــانه گرفت و خبر از طرحی جامع برای بهبود وضعیت خودرو داد و خطاب به 
نمایندگان مجلس گفت: "به شــما اطمینان می دهم این مشــکل را می شود به 
زودی حل کرد چرا که راه حل های هوشــمندانه ای بــرای حل آن وجود دارد؛ 
هم اســتفاده از واردات هوشــمند و به موقع برای تنظیم بازار و هم اســتفاده از 
همکاری های تخصصی با بنگاه های بزرگ به شکلی که به تولید مشترک برسیم 
و بتوانیم محصولاتمان را صادر کنیم." در حال حاضر سه ماه از وعده علی آبادی 
وزیر صمــت از بهبود اوضاع صنعت خودرو می گــذرد و حتی یک برنامه کوتاه 
مدت هم برای ســاماندهی بازار خودرو در پیش گرفته نشده است و فقط مردم 
درگیر ســامانه ای شده اند که قرار بود شــکاف قیمتی کارخانه تا بازار را برطرف 
و همــه را صاحب خودرو کند. اما گویا با اجــرای دو مرحله از فروش خودرو در 
ســامانه یکپارچه مســئولان وزارت صمت یکباره تصمیم به حذف آن گرفته اند 
و  قرار نیســت دیگر خودرویی در سامانه بفروشــند و می خواهند آن را به یک 
ویترین برای اطلاع رســانی طرح های فروش خودروســازان تبدیل می کنند. به 
گفته منطقی معاونت حمل و نقل وزارت صنعت"در ســامانه یکپارچه هم اکنون 
فروش خودرو مستقیم است در واقع در سامانه یکپارچه صرفا نوبت دهی صورت 
می گرفت و بقیه امور فروش با خودروسازان بود که در حال حاضر این قسمت هم 

به خودروسازان محول شد و سامانه یکپارچه نقش نظارتی دارد."
 بررســی ها نشــان می دهد در دو مرحله فروش بیــش از دو میلیون متقاضی 
درخواست خود را در سامانه ثبت کرده اند این در حالی است که تولید خودروی 
سواری در سال گذشته نزدیک به یک میلیون دستگاه بود. به نوعی ثبت نام بدون 
برآورد دقیق از میزان عرضه و تقاضا در ســامانه انجام شده و اکثر مشتریان فعلًا 

منتظر دریافت محصولات خود هســتند که خودروســازان به بهانه های مختلف 
در موعــد مقرر خودرویی به آنها تحویل نمی دهنــد. در محصولات مونتاژی نیز 
افزایش قیمت ها باعث شــد تا بخش زیادی از متقاضیــان خرید این خودروها 
انصراف دهند و ســامانه در قالب چندین فراخوان ســعی در جذب مشتری کرد 

که آنهم موفق نبود.
نکته مهم دیگر اینجاســت، در شــرایط بلاتکلیفی مردم در ســامانه یکپارچه و 
تأخیر در تحویل خودروها، وزیر صمت در اظهاراتی قابل تأمل گویا فلسفه فروش 
خودرو در ســامانه یکپارچه که همان حذف رانت بوده اســت را فراموش کرده 
و مســئله اختلاف قیمت کارخانــه تا بازار را قبول ندارد و تمــام رانت ها را می 
خواهــد از بین برود. به اعتقاد وی،" چرا باید به خودروســاز رانت بدهیم و بعد 
حساب کشــی کنیم؟ خودروسازان باید بدانند که هیچ رانتی در کار نیست و باید 
روی پای خود بایستد." این اظهارات عجیب علی آبادی نشان از آن دارد که وزیر 
صمت می خواهد به جای ساماندهی فروش خودرو همان نسخه قدیمی افزایش 
قیمت خودروهای داخلی را برای جبران زیان خودروســازان اجرایی کند تا شاید 
افزایــش کیفیت خودروها اتفاق بیفتد. امــا وزیر صمت به این نکته توجه نکرده 
است که بخش زیادی از زیان های خودروسازان متوجه دولتی سازی این صنعت 
در پوشــش خصوصی ســازی، رابطه بلادرنگ دولت با خودروسازان بدون هیچ 
محدودیت، سیاســت های صنعتی متناقض، ناکارامد و ناکافی، وجود بسترهای 
فساد در صنعت خودرو  و عدم شفافیت در هزینه های تمام شده خودروها در دو 

حوزه تأمین قطعات داخلی و خارجی بوده است.
جالب تر اینجاســت خودروسازان هم به جای رفع مشکلات این صنعت مدام بر 

طبل افزایش قیمت می کوبند و می خواهند در کوتاه ترین زمان زیان های خود 
را جبران کنند. بررســی ها نشان می دهد در دو ماهه اخیر شرکت ایران خودرو 
تقاضاهای زیادی برای افزایش قیمت محصولات خود به شــورای رقابت ارســال 
کرده است که آنها با بررسی داده ها موافق این موضوع نبوده اند چراکه جزئیات 
قیمت خودروهای پیشــنهادی برای شــورای رقابت قابل قبول نبوده و به نوعی 

هزینه ها صوری بوده است.
تقاضــای افزایش قیمت برای محصــولات ایران خودرو در حالی از ســوی این 
شــرکت مطرح می شود که عمده مشتریان این شــرکت از جمله خریداران رانا 
پلاس معطل دریافت خودروهای خود هســتند اما شرکت به بهانه های مختلف 
خودرویی به آنها تحویل نمی دهد و سرگردانی خریداران هر روز بیشتر می شود.

ظاهرا خودروســاز می بیند کــه نمی تواند افزایش قیمــت  را اعمال کند برای 
رســیدن به هدف خود به تنــش بازار اضافه کرده و ضمــن ممانعت در تحویل 
خودروهای ثبت نامی عرضه محصولات را به بازار محدود می کند تا شــاید این 

موضوع عاملی برای کسب اهداف خود باشد.
امروز وزیر صمت به جای آنکــه از طرح جامع خود برای صنعت خودرو رونمایی 
کند نه تنها سامانه فروش خودرو را به گردن نمی گیرد بلکه با شعارمبارزه با رانت 
در پی قیمت گذاری آزاد خودرو اســت موضوعی که تجربه خود را در سال های 
گذشــته نشان داده و نتواســنت دردی از بازار خودرو دوا کند و مردم را صاحب 
خودرو کند.به نظر می رســد در حال حاضر وزارت صمت باید فکر اساســی برای 
عرضه خودرو به مردم کند تا تکلیف مشتریان مشخص شود نه اینکه با اظهاراتی 
ضد و نقیض بیشــتر التهابات قیمتی را در بازار به وجود آورد.از یک طرف سامانه 
یکپارچه خودرو را به گردن نمی گیرند و می گویند فقط یک بخش نظارتی اســت 
از طرف دیگر می گویند خودروســاز خود اقدام به فروش خودرو کند تا ما با رانت 
مبارزه کنیم، وقتی فروش خودرو بلاتکلیف اســت وزارت صمت چگونه می تواند 
با رانت مبارزه کند ! آیا با افزایش قیمت ها مشــکل صنعت خودرو حل خواهد یا 
دســت مصرف کننده دیگر به خودرو نخواهد رسید! بماند که این افزایش قیمت 

خود اثرات تورمی بالایی برای سایر کالاها هم خواهد داشت. 

گروکشی خودروسازان برای اخلال در بازار

 تجربه شکست خورده صمت 
برای حذف رانت

مدیرعامل ســازمان ملی زمین و مسکن با اعلام این که 
بانک هــا به 20درصــد تعهدات پرداخــت نهضت ملی 
مسکن عمل کردند، گفت:  زمین 1.5میلیون واحد طرح 

مذکور تأمین شده است.
به گزارش تسنیم، ارسلان مالکی اظهار کرد: بانک ها در 
ســال اول باید 360 هزار میلیارد تومان و در سال دوم 
458 میلیارد تومان برای پروژه های نهضت ملی مسکن 
پرداخت می کردند.وی ادامــه داد: بانک ها تاکنون فقط 
171 همــت پرداخت کرده اند کــه معادل 20.2 درصد 

از تعهدات است.
وی بــا یادآوری این کــه حدود 24 هــزار هکتار زمین 
نهضت ملی مســکن در مراحل رسیدگی است،  افزود: تا 
امــروز 34 هزار و 695 هکتار زمیــن برای نهضت ملی 
مســکن قطعی و نهایی شده اســت، همچنین 16 هزار 
هکتار زمین برای شهرک ســازی مصوب شده است که 

قرار است 50 شهرک در سراسر کشور ایجاد شود.

معاون وزیر راه و شهرسازی با بیان این که "تاکنون زمین 
ساخت یک میلیون و 555 هزار واحد نهضت ملی مسکن 
تأمین شده است"،  اضافه کرد: در یک سال گذشته 20 
هزار هکتار الحاق اراضی به شهرها داشته ایم که عددی 
بســیار بزرگ است و انقلابی در تأمین زمین بوده است، 
البتــه در برخی از مناطق به دلایــل خاص تأمین زمین 
بسیار دشوار است که یکی از آنها ایلام است.مالکی بیان 
کرد: ماده 10 قانون جهش تولید مســکن الزام می کند 
که باید دستگاه ها اراضی مازاد خود را بدهند که در قالب 
این طرح 5600 هکتار از اراضی مازاد دســتگاه ها ارائه 
شــده اســت، 2500 هکتار از این میزان با شناسایی ای 
که داشتیم از طرح خارج شــدند و 2600 هکتار مانده 
اســت که بخش زیادی از آنها از اراضی دانشگاه ها است 
و در قالب تفاهم نامه ای که با وزارت  علوم داشــتیم مقرر 
شد اراضی مازاد برای ساخت مسکن کارکنان دانشگاه و 

اعضای هیئت علمی تحویل داده شود.

 بانک ها فقط  ۲۰درصد تکلیف نهضت ملی مسکن را 
انجام دادند

رئیس ســازمان بورس گفت: جرایم و سوءاســتفاده از 
کد های معاملاتی اشــخاص حقیقی با همکاری سازمان 

بورس و قوه قضائیه کاهش خواهد یافت.
 مجید عشقی گفت: با هدف آگاهی بخشی به مخاطبان 
بازار ســرمایه به ویژه آن دسته از ســرمایه گذارانی که 
از دانــش تخصصی و اطلاعات کافی بهره مند نیســتند، 
برخی از دســتورالعمل ها و رویه ها در بازار ســرمایه با 
همکاری قوه قضائیه اصلاح شــده اســت و هم اکنون با 
ارســال پیامک های انبوه به سهامداران از سوی معاونت 
پیشــگیری از وقوع جرم قوه قضائیه قرار اســت، ضمن 
ارتقاء آگاهی مردم درباره برخی از جرایم و سوء استفاده 
از کد های معاملاتی اشــخاص حقیقــی و ارائه آموزش 
مختصر در خصوص رویه های جاری بازار ســرمایه، این 
جرایم به طور قابل توجهی کاهش یابد.رئیس ســازمان 
بورس با بیــان اینکه در پیامک ها هشــدار های لازم به 

مخاطبان بازار ســرمایه داده شــده اســت؛ تاکید کرد: 
ارســال پیامک های انبوه به سراســر کشور در خصوص 
جرایم بورسی و سوء استفاده کلاهبرداران موجب ارتقاء 
آگاهی سهامداران و پیشگیری از ناهنجاری ها شده است.

او  با تاکید بر اینکه در حال حاضر، با لحاظ ســهامداران 
عدالت، بازار سرمایه بالغ بر پنجاه میلیون سهامدار دارد، 
گفت: برخی ســهامداران به واســطه آموزش های لازم 
از ســوی ارکان مختلف بازار ســرمایه از دانش حرفه ای 
برخوردار شــده اند و برخی دیگر نیــز افراد متخصصی 
هســتند که پس از آموزش هــای لازم گواهی نامه های 
حرفــه ای دریافــت می کنند، امــا انبوه مــردم امکان 
اخــذ آموزش های حرفــه ای را ندارند؛ بنابراین ارســال 
پیامک های آموزشی به ســهامداران تاثیر قابل توجهی 
در آگاهی بخشــی به سهامداران دارد تا علاوه بر مراقبت 
از کــد معاملاتی خود، بتوانند ســرمایه های خود را نیز 

حفظ کنند.

 برنامه های سازمان بورس و قوه قضائیه
 برای کاهش جرایم بازار سرمایه

 رکوردشکنی تولید مردادماهِ صنایع  
در سایه تامین برق پایدار

تامین بــرق صنایع با هدف جهش تولید صنعتی، به رشــد 9.3 درصدی تولید 
صنایع بورســی در مرداد ماه نســبت به مدت مشابه سال گذشــته انجامید که 

بیشترین میزان رشد در 7 سال گذشته است.
بر اساس اطلاعات منتشــر شده در پژوهشکده پولی و بانکی بانک مرکزی، رشد 
شــاخص تولید شرکت های بورسی در مرداد ســال جاری نسبت به مدت مشابه 
ســال گذشته به بیشترین میزان در 7 سال گذشته رسید و افزایش 9.3 درصدی 
را تجربه کرد. این شــاخص در سال گذشته رقم 6.2 درصد را تجربه کرده بود و 
در ســال 1400 نیز کاهش -8 درصدی را به ثبت رساند.همچنین جمع افزایش 
شاخص تولید در 2 سال گذشته به رقم 16 درصد رسید در حالی که این شاخص 

در چهارسال منتهی به سال 1400 با کاهش 1.7 درصدی مواجه شده بود.
به گزارش فارس، یکی از مهمترین دلایل ضمن رشــد تولید صنایع کشــور در 
تابستان 2 ســال گذشــته، تامین انرژی برای ثبت جهش تولید صنعتی کشور 
بوده است. در همین راستا، مصطفی رجبی مشهدی، مدیرعامل شرکت مدیریت 

شبکه برق با اشاره به آخرین جزئیات برنامه تامین برق مشترکان صنعتی توسط 
وزارت نیــرو گفت: وزارت نیرو از ابتدای دولت ســیزدهم بــرای جبران ناترازی 
موجود در صنعت برق دو راهکار کلی را در پیش گرفت که یکی افزایش ظرفیت 
تولید برق از مســیر های ممکــن و دیگری نیز مدیریت میــزان مصرف برق در 
بخش هــای مختلف بود تا از این طریق میزان تاثیر ناترازی بر امکان تامین برق 

مورد تقاضا را به حداقل برساند.
وی افزود: بر اســاس آمار و ارقام موجود میزان رشــد تامین برق صنایع تا این 
لحظه نسبت به سال قبل 8.15 درصد افزایش داشته است.رجبی مشهدی گفت: 
همواره و در ســال گذشته میزان مصرف برق صنایع در فصل تابستان به میزان 
80 درصد مصرف برق بخش خانگی بود، اما امســال شرایط تغییر کرد و میزان 

مصرف برق صنایع نسبت به بخش خانگی افزایش یافت.
سخنگوی صنعت برق تاکید کرد: میزان مصرف برق کشور در اوج بار سال جاری 
به رقم 73هزارو 463 مگاوات رســید که چیزی حدود 4000 مگاوات از میزان 
مصرف برق کشــور در اوج بار سال گذشته بیشتر بود و با این وجود تامین برق 

بخش های مختلف بدون هیچ مشکلی انجام شد.
یکی از انرژی بر ترین صنایع ایران که بخش عمده برق صنعتی کشــور را مصرف 
می کند، صنعت فولاد اســت. بر اساس گزارش  شرکت مدیریت شبکه برق ایران، 
در نیمه نخست سال جاری و نسبت به سال 1400 میزان انرژی برق تحویلی به 

صنایع فولادی 16.7 درصد افزایش داشته است.
همچنین در نیمه نخست ســال جاری میزان انرژی برق تحویلی به این صنایع 
نسبت سال گذشته نیز رشد 1.8 درصدی را به ثبت رساند.بر اساس این گزارش 
صنایع فولادی در نیمه نخست سال جاری 22.9 درصد در طرح های مدیریت و 
پاســخگویی بار با صنعت برق کشور همکاری داشتند که این میزان مشارکت 1 
درصد از مدت زمان مشــابه در سال 1401 بیشتر بود.افزون بر این میزان رشد 
انرژی برق تحویلی به صنایع فولادی در فصل گرم سال جاری در مقایسه با بازه 
مشــابه سال 1400 افزایش 24.7 درصدی داشت. مستند به این گزارش تمامی 
صنایع فلزی کشــور در نیمه نخســت ســال جاری 25.7 درصد نسبت به سال 
1400 و 7.5 درصد نســبت به سال گذشته انرژی برق بیشتری تحویل گرفتند.

همچنیــن میزان انرژی برق تحویلی به صنایع فلزی در بازه مدیریت مصرف بار 
سال جاری نیز نسبت به ســال 1400 افزایش 22.55 درصدی و نسبت به بازه 

مشابه سال گذشته نیز افزایش 8.42 درصدی را به ثبت رساند.
بــا توجه به اطلاعات عنوان شــده در گــزارش، تلاش برای توســعه واحدهای 
نیروگاهی و مدیریت تقاضا در بخش خانگی به رشــد تامین برق صنایع منتهی 
شده است.بر این اساس ساخت 40 نیروگاه حرارتی و 42 نیروگاه تجدیدپذیر به 
ظرفیت 7749 مگاوات در کنار تعمیر و نگهداری به موقع واحدهای نیروگاهی از 

مهمترین دلایل رشد مصرف برق بخش صنعتی کشور بوده است.


